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Tid Tisdagen den 14 november 2023 kl. 16.30 – 17:10 
 
Plats Gamla biblioteket, Tekniska nämndhuset 
 
Närvarande 
Ledamöter i miljö- och hälsoskyddsnämnden 
Åsa Lindhagen (MP) ordföranden 
Elin Hjelmerstam (L) vice ordföranden 
Olle Burell (S) 
Felicia Schartner Giertta (S) 
Emelie Stark (S) 
Deniz Butros (V) 
Maria Mustonen (V) 
Torbjörn Erbe (M) 
Fritz Lennáard (M) 
Roslana Cederhage (M) 
Tapani Juntunen (SD) 
Ashna Ibrahim (C) 
 
Ersättare i miljö- och hälsoskyddsnämnden 
Celal Altun (S) 
Maja Lundqvist (S) 
Elsa Wiberg (S) 
Carl Housten (S) 
Leo Müller (V) 
Frida Nehrfors Hultén (V) 
Amelie Langby (M)  
Torbjörn Ebérus (M) 
Anders Granström (M) 

 
Ledamöter i rådet för funktionshinderfrågor 
Stefan Mattson, ordföranden 
Dolores Back, vice ordföranden 
Carin Lemberg 
Britt-Inger Stjernström 
Eva Söderbärj 
Uno Olofsson 

 



 Minnesanteckningar från  
 miljö- och 
 hälsoskyddsnämndens 
 möte med rådet för 
 funktionshinderfrågor  
 den 14 november 2023 

2 

Tjänstemän från miljöförvaltningen 
Anna Hadenius förvaltningschef 
Anders Kandelin 
Daniel Persson 
Maria Svanholm 
Björn Söderlund 
Emily Tjäder 
 
Övriga tjänstemän 
Kerstin Thörner, nämndsekreterare och rådssekreterare 
Alva Matsdotter, nämndsekreterare 
Gabriel Dorrian Werner, borgarrådssekreterare 

 
Presentation av nämndledamöter och rådsmedlemmar 

Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) hälsar rådet välkomna till det årliga mötet 
med nämnden. En presentationsrunda hålls. 

Rådets frågor och synpunkter till nämnden  

Rådets ordförande Stefan Mattsson inleder med att tacka nämnden och 
förvaltningen för ett gott mångårigt samarbete där rådet har varit involverade 
och drivit olika frågor. Han framhåller att det är viktigt att vi har en stad som vi 
kan leva och verka i, rådet uppskattar att nämnden och förvaltningen uppsöker 
problem inom nämndens verksamhetsområde och hjälper näringsidkare göra 
rätt. 

Rådet tycker att det är viktigt att det finns budgeterade aktiviteter i 
verksamhetsplanen som gynnar personer med funktionsnedsättning i staden och 
där det finns möjlighet för rådet att påverka utvecklingen. Ur budgetsynpunkt är 
det viktigt att göra rätt från början eftersom det inte är kostnadseffektivt att i 
efterhand gå in och rätta till saker som blivit fel. Det är centralt att nämnden och 
förvaltningen är tydliga gentemot upphandlade entreprenörer och konsulter från 
start och att kontrollfunktionen prioriteras för att säkerställa en hög grad av 
regelefterlevnad. 

1. Hur anser nämnden att rådet kan involveras i arbetet med 
verksamhetsplanen? 
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Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) svarar att rådets kunskap är väldigt viktig för 
nämnden och refererar till ett exempel där två idrottshallar byggts, i det ena 
projektet var idrottsnämndens råd involverat i hög utsträckning vilket hade 
resulterat i stora förbättringar men inte nödvändigtvis fördyrningar i projektet. 
Det är därför viktigt att rådets perspektiv är inkluderat i verksamhetsplanen och 
kommer in i tidigt skede. I staden har ett arbete gjorts för att komma åt 
problematiken med att råden kommer in för sent i beslutsprocesserna vilket har 
resulterat i en reviderad instruktion och en vägledning för rådens arbetssätt. Nu 
går vi in i ett nytt arbetssätt där rådens roll i beredningsprocessen i strategiska 
beslut förtydligas och där förvaltningen ska ta fram förslag på fokusområden för 
rådet att arbeta med, exempelvis skulle livsmedelsrelaterade frågor kunna vara 
ett sådant. Ordföranden framhåller att det är välkommet för rådets ledamöter att 
inkomma med tankar och synpunkter både direkt till ordföranden och 
förvaltningschefen.  
 
Rådet framför att det är viktigt att de får förutsättningar att aktivt arbeta med 
frågorna under året. 
 
Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) svarar att vi nu befinner oss i en 
omställningsfas och att det är viktigt att förvaltningen och rådet har en löpande 
dialog under året när nya arbetssätt införs för att få förutsättningar att komma in 
ännu tidigare i verksamhetsplaneringen för 2025. 
 
Förvaltningschefen Anna Hadenius svarar att eftersom vi går in i året med 
förslag till fokusområden för 2024 som är förankrade i verksamhetsplanen har vi 
också mycket bättre förutsättningar för uppföljning av de aktiviteter vi lyckas 
bra med och kan ta vidare det vi behöver fortsätta arbeta med i nästa 
verksamhetsår. Det ger oss förutsättningar att i högre utsträckning systematisera 
arbetssätten med råden så förvaltningen får in det i sin linjeverksamhet.  
 

2. Har nämnden några medskick för vad rådet ska fokusera särskilt på i 
arbetet med framtagandet av verksamhetsplan? 

 
Nämndsledamot Tapani Juntunen (SD) uppmanar rådet att samverka med andra 
råd i staden och tycker det är positivt att rådet lyfter frågor till nämnden om 
verksamhetsplanen. Han uppmanar rådet att försöka inkludera verksamhetsmål i 
verksamhetsplanen eftersom dessa kan stäcka sig över flera år och inte endast 
fokusera på aktiviteter och indikatorer. 
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Ordföranden Åsa Lindhagen uppmanar rådet att i dialog med förvaltningen enas 
om vilka fokusområden rådet vill arbeta med under året, det kommer leda in i en 
dialog med stor framförhållning inför arbetet med verksamhetsplanen för 2025. 
 
Nämndens frågor till rådet 
Maria Mustonen (V) frågar rådet om de har sett någon skillnad i arbetssätten 
från det att den nya vägledningen togs fram. 
 
Rådsledamoten Dolores Back anser att öppenheten har förändrats med att det 
praktiska arbetet under året har fortlöpt.  
 
Deniz Butros (V) frågar rådet hur förvaltningens arbetssätt synkroniseras med 
rådets arbete. 
 
Rådets ordförande Stefan Mattson svarar att det viktigaste är att det finns en bra 
kommunikation mellan förvaltningen och rådet i vad som är på gång och där har 
sekreteraren en viktig förmedlande roll, därför är det viktigt att dialogen mellan 
förvaltningen och rådets sekreterare fungerar bra. Förvaltningschef Anna 
Hadenius svarar även att rådet är gemensamt med fastighetsnämnden och många 
av deras frågor är av sådan karaktär att rådet har större möjligheter att påverka. 
Miljöförvaltningen arbetar aktivt och för diskussioner i ledningsgruppen om 
vilka frågor som är aktuella och lämpliga att lyfta till rådet. Ordföranden Åsa 
Lindhagen (MP) svarar att vägledningen är basen i hur man på 
tjänstemannasidan ska arbeta och det som gör fokusområdena så viktiga är att vi 
ska kunna få till ett så bra arbetssätt som möjligt. Vi kommer ha en fortsatt 
dialog om hur det går. 

*** 
 
Övrig fråga angående tillgängligheten i tekniska nämndhuset 
 
Vid mötet var både trapphissen och ringklockan vid handikappingången i 
tekniska nämndhuset ur funktion. Detta försvårade för rådsledamöter att komma 
till mötet.  
 
Förvaltningschef Anna Hadenius svarar att förvaltningen kommer göra en 
felanmälan till fastighetskontoret och tar frågan vidare. 
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Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) avslutar mötet med att tacka rådet för att de 
kommit i dag. 
 
 

*** 
 
   Antecknat av  
 
 
   Alva Matsdotter


